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Protokół Nr  1/2022 

z obrad XXXVIII sesji Rady Gminy Konopiska 

w Gminnej Hali Sportowej w Konopiskach dnia 25 stycznia 2022 r., 

od godz. 1400 do godz. 1536 
 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Konopiska  Edward Bałdyga. W chwili otwarcia 

sesji uczestniczyło w obradach 14 radnych (nieobecna była Jadwiga Majdzik), co stanowi 

kworum, przy którym Rada Gminy Konopiska może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Przewodniczący Rady Gminy Konopiska powitał Wójta Gminy – Jerzego Żurka, 

Zastępcę Wójta – Iwonę Lisek, Skarbnika Gminy – Jadwigę Janik, Sekretarz Gminy– Barbarę 
Ankowską - Lis, radcę prawną – Wiesławę Rodak, pracowników urzędu, kierowników 

referatów.  

 

Ad.2. Ustalenie porządku obrad 
E. Bałdyga przedstawił porządek obrad przekazy radnym: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Gminy Konopiska. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 306/XXXVII/2021 z dnia                       

21 grudnia 2021 roku. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 307/XXXVII/2021 z dnia                               

21 grudnia 2021 roku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Konopiska na lata 2022-2032. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Konopiska na 2022 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki                                

w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                             

w Katowicach na zadanie pn. "Modernizacja źródeł ciepła w budynkach 

jednorodzinnych na terenie Gminy Konopiska w ramach Programu Ograniczenia 

Emisji dla Gminy Konopiska - etap IV". 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miejscowości Aleksandria Druga. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie 

bezprzetargowym umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Konopiska. 

13. Sprawy różne i zapytania. 

14. Zakończenie obrad. 

 

E. Bałdyga poinformował, iż na wniosek Wójta Gminy wykreśla się z porządku obrad 

XXXVIII sesji punkt 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie 

bezprzetargowym umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Konopiska. 

Przewodniczący E. Bałdyga poddał pod głosowanie wniosek o wykreślenie z porządku obrad 

punkt 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie 

bezprzetargowym umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Konopiska. 
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Głosowanie radnych: 

  „za”   głosowało   14 radnych 

  „przeciw”             0 radnych 

  „wstrzymało się”            0 radnych 

  „nieobecni”                 1 radny (Jadwiga Majdzik) 

 

Wniosek o wykreślenie z porządku obrad punktu 12. Podjęcie uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym umowy dzierżawy 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Konopiska został przyjęty jednogłośnie. 
 

Również na wniosek Wójta Gminy wprowadza się punkt 12. Podjęcie uchwały w sprawie 

przystąpienia do opracowania zmiany Miejscowego planu Zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Konopiska. 

Przewodniczący E. Bałdyga poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku 

obrad punkt 12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany 

Miejscowego planu Zagospodarowania przestrzennego Gminy Konopiska. 

 

Głosowanie radnych: 

  „za”   głosowało   12 radnych 

  „przeciw”             0 radnych 

  „wstrzymało się”            2 radnych 

  „nieobecni”                 1 radny (Jadwiga Majdzik) 

 

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punkt 12. Podjęcie uchwały w sprawie 

przystąpienia do opracowania zmiany Miejscowego planu Zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Konopiska został przyjęty większością głosów. 
 E. Bałdyga odczytał nowy porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Gminy Konopiska. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 306/XXXVII/2021 z dnia                             

21 grudnia 2021 roku. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 307/XXXVII/2021 z dnia                           

21 grudnia 2021 roku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Konopiska na lata 2022-2032.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Konopiska na 2022 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki                                

w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Katowicach na zadanie pn. "Modernizacja źródeł ciepła w budynkach 

jednorodzinnych na terenie Gminy Konopiska w ramach Programu Ograniczenia 

Emisji dla Gminy Konopiska - etap IV". 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miejscowości Aleksandria Druga. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany Miejscowego 

planu Zagospodarowania przestrzennego Gminy Konopiska. 

13. Sprawy różne i zapytania. 

14. Zakończenie obrad. 
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E. Bałdyga zapytał czy są uwagi do nowego porządku obrad? 

Uwag nie było.   

Przewodniczący Rady Gminy Konopiska poddał pod głosowanie nowy porządek obrad. 

 

Głosowanie radnych: 

  „za”   głosowało   14 radnych 

  „przeciw”             0 radnych 

  „wstrzymało się”            0 radnych 

  „nieobecni”                 1 radny (Jadwiga Majdzik) 

 

Rada Gminy Konopiska jednogłośnie przyjęła nowy porządek obrad. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Gminy Konopiska. 
E. Bałdyga zapytał czy są uwagi do protokołu z XXXVII sesji Rady Gminy Konopiska? 

Uwag nie było. 

E. Bałdyga  poprosił o przegłosowanie przyjęcia protokołu z XXXVII sesji. 

 

Głosowanie radnych: 

  „za”   głosowało 13 radnych 

  „przeciw”           0 radnych 

  „wstrzymało się”              1 radny 

„nieobecni”               1 radny (Jadwiga Majdzik) 

 

Protokół z XXXVII sesji został przyjęty większością głosów.  

 
Ad. 4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 

Sprawozdanie przedstawił Wójta Gminy oraz przedstawił obecną sytuację epidemiologiczną na 

terenie gminy. 

E. Bałdyga – czy są pytania do przedstawionego sprawozdania? 

Pytań nie było. 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości. 
E. Bałdyga - projekt uchwały omawiany był na komisjach rady.  

E. Bałdyga – czy są pytania? 

Pytań nie było. 

B. Jabłońska – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Konopiska poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowanie radnych: 

  „za”   głosowało 14 radnych 

  „przeciw”           0 radnych  

  „wstrzymało się”          0 radnych       

„nieobecni”               1 radny (Jadwiga Majdzik) 

                                                                                             

 

UCHWAŁA NR 314/XXXVIII/2022 RADY GMINY KONOPISKA w sprawie zamiany 

nieruchomości została przyjęta jednogłośnie. 
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Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 306/XXXVII/2021 z dnia                          

21 grudnia 2021 roku. 
E. Bałdyga - projekt uchwały omawiany był na komisjach rady.  

E. Bałdyga – czy są pytania? 

Pytań nie było. 

B. Jabłońska – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Konopiska poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowanie radnych: 

  „za”   głosowało 14 radnych 

  „przeciw”           0 radnych 

  „wstrzymało się”          0 radnych 

„nieobecni”               1 radny (Jadwiga Majdzik) 

 

 

UCHWAŁA NR 315/XXXVIII/2022 RADY GMINY KONOPISKA w sprawie zmiany 

uchwały nr 306/XXXVII/2021 z dnia 21 grudnia 2021 roku została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 307/XXXVII/2021 z dnia                           

21 grudnia 2021 roku. 
E. Bałdyga - projekt uchwały był omawiany na komisjach, czy są pytania? 

Pytań nie było. 

B. Jabłońska – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Konopiska poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowanie radnych: 

  „za”   głosowało 14 radnych 

  „przeciw”           0 radnych  

  „wstrzymało się”          0 radnych       

  „nieobecni”           1 radny (Jadwiga Majdzik) 

 

 

UCHWAŁA NR 316/XXXVIII/2022 RADY GMINY KONOPISKA w sprawie zmiany 

uchwały nr 307/XXXVII/2021 z dnia 21 grudnia 2021 roku została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Konopiska na lata 2022-2032. 
E. Bałdyga - projekt uchwały był omawiany na komisjach, czy są pytania? 

Pytań nie było. 

B. Jabłońska – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Konopiska poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowanie radnych: 

  „za”   głosowało 14 radnych 

  „przeciw”           0 radnych 

  „wstrzymało się”          0 radnych 

„nieobecni”           1 radny (Jadwiga Majdzik) 
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UCHWAŁA NR 317/XXXVIII/2022 RADY GMINY KONOPISKA w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Konopiska na lata 2022-2032 została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

Ad.9 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Konopiska na 2022 rok. 
E. Bałdyga - projekt uchwały był omawiany na komisjach, czy są pytania? 

Pytań nie było. 

E. Bałdyga zaznaczył, iż w projekcie uchwały zostały zabezpieczone środki finansowe na 

opracowanie programu funkcjonalno-użytkowego budowy nowego przedszkola                                  

w Konopiskach.  

B. Jabłońska – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Konopiska poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowanie radnych: 

  „za”   głosowało 14 radnych 

  „przeciw”           0 radnych 

  „wstrzymało się”          0 radnych 

„nieobecni”           1 radny (Jadwiga Majdzik) 

 

 

UCHWAŁA NR 318/XXXVIII/2022 RADY GMINY KONOPISKA w sprawie zmian                  

w budżecie Gminy Konopiska na 2022 rok została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki                         

w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na 

zadanie pn. "Modernizacja źródeł ciepła w budynkach jednorodzinnych na terenie 

Gminy Konopiska w ramach Programu Ograniczenia Emisji dla Gminy Konopiska - etap 

IV". 
E. Bałdyga - projekt uchwały był omawiany na komisjach, czy są pytania? 

Pytań nie było. 

B. Jabłońska – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Konopiska poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowanie radnych: 

  „za”   głosowało 14 radnych 

  „przeciw”           0 radnych 

  „wstrzymało się”          0 radnych 

„nieobecni”           1 radny (Jadwiga Majdzik) 

 

 

UCHWAŁA NR 319/XXXVIII/2022 RADY GMINY KONOPISKA w zaciągnięcia 

długoterminowej pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Katowicach na zadanie pn. "Modernizacja źródeł ciepła w budynkach 

jednorodzinnych na terenie Gminy Konopiska w ramach Programu Ograniczenia Emisji 

dla Gminy Konopiska - etap IV" została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miejscowości Aleksandria Druga. 
E. Bałdyga - projekt uchwały był omawiany na komisjach, czy są pytania? 

M. Poleszczuk zwrócił się do radnych, aby nie głosowali za przyjęciem uchwały tylko się 
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wstrzymali, gdyż uchwała ta godzi w interesy wszystkich mieszkańców. 

Wójt – trwają prace legislacyjne nad zmianą przepisów dotyczących zagospodarowania 

przestrzennego. Po wprowadzonych zmianach cała gmina będzie musiała być pokryta planem 

ogólnym. Chcemy zrobić to wcześniej tak jak np. w gminie Poczesna gdzie tylko jedno 

sołectwo nie posiada mpzp. 

S.Zaleski – przedstawił całą procedurę opracowywania mpzp. Ponadto w mpzp Aleksandrii 

Drugiej zostanie poszerzony pas linii zabudowy. 

M. Poleszczuk – przygotowujemy plan szczegółowy, natomiast zmiana ustawy wprowadza 

plan ogólny, który będzie mniej szczegółowy niż mpzp. 

E. Bałdyga – proszę o odczytanie projektu uchwały. 

B. Jabłońska– odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Konopiska poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowanie radnych: 

  „za”   głosowało   9 radnych 

  „przeciw”           3 radnych 

  „wstrzymało się”          2 radnych 

„nieobecni”               1 radny (Jadwiga Majdzik) 

 

UCHWAŁA NR 320/XXXVIII/2022 RADY GMINY KONOPISKA w sprawie 

przystąpienia do opracowania Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miejscowości Aleksandria Druga została przyjęta większością głosów.  
 

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany Miejscowego 

planu Zagospodarowania przestrzennego Gminy Konopiska. 
E. Bałdyga - projekt uchwały był omawiany na komisjach, czy są pytania? 

Pytań nie było. 

B. Jabłońska – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Konopiska poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowanie radnych: 

  „za”   głosowało 12 radnych 

  „przeciw”           0 radnych 

  „wstrzymało się”          2 radnych 

„nieobecni”               1 radny (Jadwiga Majdzik) 

 

UCHWAŁA NR 321/XXXVIII/2022 RADY GMINY KONOPISKA w sprawie 

przystąpienia do opracowania zmiany Miejscowego planu Zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Konopiska została przyjęta większością głosów. 

 

Ad. 13. Sprawy różne i zapytania. 
B. Jabłońska odczytała wniosek radnych z 17 stycznia 2022 r. o podjęcie uchwały intencyjnej                 

w sprawie zabezpieczenia środków finansowych i udzielenia dofinansowania zadania 

inwestycyjnego: remontu wieży Kościoła pw. Św. Walentego w Konopiskach. 

A. Janik – pod wnioskiem podpisało się jedenastu radnych gminnych należących do parafii 

Konopiska oraz radny powiatowy.  Proszę aby wniosek poparli wszyscy Radni Gminy 

Konopiska oraz wójt. 

Wójt – jako gospodarz całej gminy jestem przychylny inicjatywie. Należy zbadać czy istnieje 

możliwość przekazania środków na ten cel, ale z tym zadaniem sobie poradzę. Radni natomiast 

muszą określić w jakim zakresie/wysokości udzielić pomocy oraz z jakich inwestycji 
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zrezygnować aby przesunąć środki finansowe na ten cel – jest to bardzo istotne aby podjąć się 
tego wyzwania. 

Gmina nie może złożyć wniosków o dofinansowanie zewnętrzne - musi zrobić to właściciel 

czyli parafia. 

M. Parandyk – obecny proboszcz jest na parafii  od roku. Wieża kościoła jest w bardzo złym 

stanie technicznym i zagraża bezpieczeństwu. Ksiądz proboszcz złożył wnioski                                 

o dofinansowanie zewnętrzne. Jeśli jest możliwość pomocy to podejmijmy to wyzwanie. 

A. Chmielewska – najpierw sprawdźmy czy gmina może wesprzeć finansowo parafię w tym 

przedsięwzięciu? 

W. Rodak – zadaniem własnym gminy jest ochrona zabytków, natomiast szczegóły wsparcia 

określa ustawa o ochronie zabytków. Zgodnie z art. 81 ustawy o ochronie zabytków i opiece 

nad zabytkami rada gminy  może udzielić dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru lub znajdującym się w gminnej 

ewidencji zabytków, na zasadach określonych w podjętej przez radę gminy uchwale. 

Podejmowanie uchwały intencyjnej jest niezasadne, gdyż jedenastu radnych gminnych 

składając podpisy pod wnioskiem wyraziło już swoje poparcie/intencję przekazania środków 

finansowych na odbudowę wieży kościoła. Należy przystąpić do opracowania projektu 

uchwały określającej zasady udzielania dotacji, która będzie prawem miejscowym. 

E. Bałdyga – Ks. proboszcz musi określić wysokość ewentualnego wsparcia finansowego. 

Wniosek będzie rozpatrywany na komisjach rady gminy; należy opracować zasady  i wówczas 

zastanowimy się skąd wziąć na ten cel pieniądze. 

 

A. Chmielewska – na rzece Rększowiczance pojawiły się żeremie bobrowe, co powoduje 

podtapianie nieruchomości. Proszę o interwencję w tej sprawie. 

Przy budowie autostrady zasypano rów odwadniający, co zwiększyło podmokłość pól 

uprawnych (tzw. Niwy). 

M.Poleszczuk - proszę o jasną odpowiedź ws. Zarządzeń Wójta Gminy Konopiska nr 6/2022                  

i 7/2022. Czy będzie się to wiązało ze zmianą danych teleadresowych mieszkańców? 

 

Wójt – nie zajmujemy się ciekami wodnymi ale sprawą zajmiemy się i wystosujemy pismo. 

Sprawa bobrów występuje w wielu miejscach na terenie gminy, 

 

J. Kielan (udzielił odpowiedzi na zapytanie radnego M. Poleszczuka) – chcemy wydzielić 
miejscowości, aby mieszkańcy nie zmieniali adresów. 

B. Ankowska-Lis – do urzędu gminy wpłynęła informacja z GUS odnośnie nieścisłości                      

w Aleksandrii Pierwszej, Aleksandrii Drugiej i Kijasie. Mieliśmy do wyboru dwa wyjścia: 

zmiana adresów mieszkańców albo uchwałą rady gminy zmienić rodzaj urzędowej nazwy 

miejscowości Aleksandria Pierwsza - część wsi Aleksandria na Aleksandria Pierwsza–wieś (tak 

samo dla Aleksandrii Drugiej i Kijasa). Wcześniej musimy przeprowadzić konsultacje 

społeczne. Dla mieszkańców nic się nie zmieni - adresy nie będą zmieniane.  

 

E. Bałdyga – jak zostanie rozwiązana sprawa świetlicy „Promyk”? 

Wójt – dzisiaj jest w tej sprawie spotkanie. W lutym br. kończy się okres trwałości, w którym 

„Promyk” musiał być utrzymany.  Jest to zadanie dodatkowe, które realizowane było                           

z dofinansowania zewnętrznego. 

 

P. Wojciechowski – „Promyk” jest dofinansowywany? 

Wójt - był dofinansowywany i to znacznie. 

 

M. Badora – „Promyk” był dofinansowany z projektu unijnego ok. 200 tys. zł. Po zakończeniu 
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projektu przez 2 lata musieliśmy prowadzić te same zajęcia. 

W chwili obecnej prawdopodobnie będziemy mogli liczyć na dofinansowanie z ROPS, 

jednakże nieznana jest wysokość dofinansowania, które możemy uzyskać. Chciałaby aby 

„Promyk” funkcjonował nadal chociaż w okrojonym zakresie. 

 

 

E. Bałdyga – czy są jeszcze jakieś pytania? 

Pytań nie było.  

 

Ad. 14. Zakończenie obrad. 
Wobec wyczerpania porządku obrad Edward Bałdyga Przewodniczący Rady podziękował za 

udział w sesji, zamknął obrady XXXVIII sesji Rady Gminy Konopiska. Sesja trwała do 

godz.1536. 

 

Protokół z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Niniejsza sesja była transmitowania i utrwalona za pomocą urządzeń rejestrujących obraz                

i dźwięk. Nagrania obrad są udostępnione w BIP i na stronie urzędu. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Protokół sporządziła:                                                Przewodniczący Rady Gminy Konopiska: 

 

 

 

   Agnieszka Rokosa                                                                        Edward Bałdyga 

   

 

 


